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Édesanyák köszöntése

„Hogy mit jelent ő én nekem? 
Mindent a földkerekségen:    
Jó barátom, menedékem,        
felnőtt korra példaképem.”    
                             (Andirkó Róza)   
 
Május első vasárnapja az édesanyáé, hisz ő a család lelke. Minden 
meghitt szó, minden virág kevés cserében azért, amit az édes-
anyák tesznek gyermekükért. Nagy izgalommal készülődtünk 
erre a nagy napra az óvodában is. Minden csoportban titkolózva 
verseket, dalokat tanulgattunk, ajándékokat készítettünk. Április 
30-án ünneplőbe öltözött gyermekek színes virágoktól illatozó 
csoportszobákban köszöntötték tiszta szeretettel és május virá-
gaival az édesanyákat és a nagymamákat. A köszöntés pillana-
ta anya, gyermek és pedagógus számára egyaránt megható volt. 
Hála, köszönet, szeretet melengette a drága anyai szívet. 

Bálega Jánosné
óvodavezető- helyettes

Május első vasárnapján a római és a görög katolikus templomok-
ban is köszöntötték az édesanyákat. Képünkön Őri Tiborné peda-
gógus vezetésével a harmadik osztályosok szívhez szóló műsorát 
láthatták az édesanyák, nagymamák a görög templomban.

Az egyház létének, szolgálatá-
nak titka abban van, hogy benne 
a teremtő, fenntartó, elevenítő 
és újjászülető Szentlélek mun-
kálkodik. A Szentlélek nélkül 
nem értjük meg sem Isten aka-
ratát, sem a megváltás művét, 
sem önmagunkat, sem a másik 
embert. Az első pünkösdkor 
sodró erővel áradt a Szentlélek, 
és Ő tárta fel Istennek üdvtervét.
Pünkösdi igehirdetésünkben 
arra keresünk feleletet, hogyan 
munkálkodik a Szentlélek az 
egyházban.

1. A Szentlélek szuverén Úr. 
Nincs hatalmunk felette. Egyet 
lehet és kell is tennünk érte: 

imádkozni. A Szentlélekért való 
ima a szívünknek Istenhez for-
duló állapota. 
2. A Szentlélek munkáját min-
denekelőtt abban látjuk, hogy 
bizonyságot tesz Jézus Krisz-
tusról. (Jn, 15. 26.) Nem mást 
mond, mint amit Jézus Krisztus 
mondott, hanem ugyanazt meg-
győző erővel.
3. A Szentlélek megeleveníti az 
egyházat.  Ahol Isten lelke az 
ember lelkével találkozik, ott 
bekövetkezik az ember újjáte-
remtésének lehetősége. Igaz, 
hogy egy gyülekezet élete sokféle 
külső tényezőtől és hatástól függ, 
mindenekelőtt azonban a Szent-
lélektől.

4. A Szentlélek ajándékai, ame-
lyeket a Krisztus ad. Amíg az 
Ószövetségben a Szentlélek 
ajándéka egyesek kiváltsága volt 
– prófétáké, papoké, királyoké 
-, addig az első pünkösd óta a 
Szentlélek által ledől minden 
válaszfal, amely nemek, fajok, 
nemzedékek és társadalmi réte-
gek között húzódik. „ A Szentlé-
lek által a legalávalóbbnak, a leg-
erőtlenebbnek sem mondhatom: 
nem kelletek nekem.”  
(1 Kor. 12,21)
5. A Szentlélek Krisztus útján 
vezet. Jézusnak meg kellett 
halnia, hogy a tanítás élhessen, 
de feltámadt, és a Lélek ma is 
megadja az erőt, mint kétezer 
évvel ezelőtt.
6. A Szentlélek közösséget, egy-
házat teremt. „Akiben nincs 
Krisztus lelke, az nem az Övé.” 
(Rm.8,9) 
7. A Szentlélek szolgálatra indít. 
A Szentlélek vezetése alatt élő 
egyház és benne  az egyes keresz-
tyén ember nem lehet befelé for-
duló, hanem érdeklődve és fele-
lősen részt kell vennie a világ és 
benne az emberi élet nagy kérdé-
seinek megoldásában. Pünkösd 
előtt a tanítványok „zárt ajtók” 
mögött ültek (Jr.,20,19). A Szent-
lélek munkája a „megnyílt ajtó”, 
vagyis az, hogy az addig félel-
mükben elzárkózó tanítványok 
kifelé fordultak Krisztus örömhí-
rével, mint Istennek az emberiség 

kérdésére adott válaszával. Ha 
a Szentlélek újjászülő erejének 
ajándéka nélkül nyitunk ajtót a 
világra, akkor ezen az ajtón nem 
az Evangélium életet adó, bűnt, 
betegséget, gyűlölséget megfé-
kező ereje árad ki az egyházból, 
hanem a világ árad be az egyház-
ba és elvilágiasíthatja azt.
Az egyház nem lehet közömbös 
korunk életkérdései iránt, hanem 
éppen a Szentlélek indítására 
munkálkodnia kell az élet tel-
jességéért, a békességért, a ter-
mőföld erejének, a levegő, a víz 
tisztaságának megőrzéséért, az 
elmaradott népek felemelkedé-
séért, a javak igazságos elosztá-
sáért.
Pünkösdkor tehát – az első pün-
kösd történetét az egész üdvtör-
ténet egységébe állítva - hirdet-
jük, hogy a Szentlélek érteti meg 
velünk Krisztus kereszthalálának 
értelmét, s ezáltal bűnbánatra és 
megtérésre indít. Krisztus fel-
támadása által újjászül, és más 
emberré tesz. Krisztusban meg-
ismerteti velünk Istent, mint 
Atyánkat, aki teremtő és újjá-
teremtő munkáját szüntelenül 
végzi. Krisztus által bekapcsol 
tervébe, szolgálatba állít, és fele-
lősséget ébreszt bennünk a világ 
időszerű kérdéseinek megoldá-
sára.
Istentől megáldott pünkösdi 
ünnepeket kívánok mindenki-
nek!
2010. pünkösd

Ács Ferenc 
református lelkipásztor

Reviczky Gyula:
Pünkösd  
 
Piros pünkösd öltözik sugárba,  
Mosolyogva száll le a világra.  
Nyomában kél édes rózsa-illat,  
Fényözön hull, a szívek megnyílnak.  
Hogy először tűnt fel a világnak:  

Tüzes nyelvek alakjába' támadt.  
Megoldotta apostolok nyelvét,  
Hirdeté a győzedelmes eszmét.  
Piros pünkösd, juttasd tiszta fényed'  
Ma is minden bánkódó szívének,  
Hogy ki tévelyg kétségbe', 
homályba':  
Világító sugaradat áldja.  
Habozóknak oldjad meg a nyelvét,  
Világosítsd hittel föl az elmét.  
Hogy az eszme szívből szívbe 
szálljon,  
Diadallal az egész világon!  
Piros pünkösd, szállj le a világra,  
Taníts meg új nyelvre, új imára.  
Oszlasd széjjel mindenütt az éjet,  
Szeretetnek sugara, Szentlélek! 

A Szentlélek és az egyház

2010. május elsején jó hangulatban gyülekeztünk a Csonkás Szabadidő Parkban. 
Kilenc órától Kedves György szervezésében és vezetésével gyerek foci kupán vehettek 
részt az alsó és felső tagozatos diákok, a tét a Majális Kupa volt. Tíz órától fakana-
lat ragadtak a csapatok, és főzőverseny keretében mérkőztek egymással. A résztve-
vők szívesen kínálgatták egymást finomabbnál finomabb falatokkal. Nehéz dolga volt
a bíráknak, hiszen a verseny végeztével rangsort kellett állítani. A háromtagú zsűri 
– Dánné Molnár Erzsébet, Kiss László, Szarvas János – megbirkózott a feladattal. A 
gyerekek Pósán Ferencné pedagógus segítségével aszfalt rajzversenyen mérték össze 
rajztudásukat, de homokvárépítő verseny is színesítette a programot. A zenéről Tordai 
Zoltán és zenekara gondoskodott. A jó hangulatú majálist terveink szerint minden 
évben megrendezzük. 

Majális a Gúthi erdő tövében

A főzőverseny díjazottjai:
I. hely : Tárcsán sült sertés hús 
- Kovács Zoltán és csapata -
Füzesgyarmat
II. hely: Zúzapörkölt - 
Hajnalné Bálega Szilvia és 
csapata
III. hely: Babgulyás - Jakab 
Judit és Bálega János   
Legkretatívabb szakács díja a 
Diákvállalkozásé lett

Sándor Edit
művelődési ház igazgató



2

Nyíracsádi Élet   
Nyíracsád község  havonta 
megjelenő lapja Lapalapító: 

Nyíracsád Község 
Önkormányzata 

4262 Nyíracsád, Petőfi tér 8.
Tel./fax: (52) 206 001 

Szerkeszti: Kedves Györgyné 
Zilahi Enikő és Vereb Csabáné 

e-mail: 
onkormanyzat@nyiracsad.hu  

Készült a Színforrás Kft.
tördelésével a Kapitális Kft.
nyomdájában, Debrecenben 

1973 tavaszán a tanácselnök 
jelölés egy olyan fiatalemberre
esett, akiről, mint ÁFÉSZ dolgo-
zóról, már hallottak a falusiak. 
Igaz, még nem sokan ismerték 
munkabírását, komolyságát, jó 
ötleteit, a közösségért érzett fele-
lősségét.  Ennek ellenére sokan 
bíztak abban, hogy, mint a falu 
szülöttje, sokat tud majd tenni 
Nyíracsádért. Megkértük Dr. 
katona Gyula polgármestert, 
beszéljen ő maga az eltelt 37 
évről.
- Hogyan került 25 évesen 
tanácselnöki pozícióba?
- 1973. április 15.-én tanácsi 
választásra került sor Magyar-
országon. Az akkori nyíracsádi 
tanácselnök  - Berencsi Béla - 
már félig-meddig Debrecenben 
lakott és nem  indult a válasz-
táson. Én akkor a Nyíracsád és 
Vidéke ÁFÉSZ-nál dolgoztam 
kereskedelmi vonalon és nagyon 
szerettem a munkámat. A szö-
vetkezet versenyképességéért, a 
színvonalas áruellátásért, az üzle-
tek korszerűsítéséért hadakoz-
tam, ami abban az időben nem 
egy könnyű feladat volt, annál 
is inkább, mivel megjelentek a 
versenytársak: a tőkeerős állami 
kereskedelem, és a rugalmas 
magánkereskedelem. A község 
két megbecsült polgára – Dr. 
Lengyel Gábor és Pál Bertalan – 
ajánlott az akkori felsőbb tanácsi 
és helyi pártvezetésnek a tanács-
elnöki tisztségre. Ahhoz, hogy 
megválaszthassanak tanácsel-
nöknek előbb tanácstagnak jelöl-
tek és a választás napján a Petőfi
téri körzetben tanácstag lettem, 

majd az 50 fős testület április 26.-
án   megválasztott tanácselnök-
nek. Akkor a helyi szervek – ha 
formálisan is – együttműködtek 
jelölésemben és úgy éreztem, 
hogy élvezem a nyíracsádiak 
bizalmát. Két ciklusra vállalkoz-
tam, aztán több évtizedre marad-
tam ebben a munkakörben, 
mivel mindig találtam magam-
nak újabb feladatokat a falu fej-
lesztése érdekében. 
- Milyen volt a 70-es évek elején 
Nyíracsád és melyek voltak a 
legfontosabb tennivalók?
Az akkori koncepció sem-
milyen szerepkört nem szánt 
Nyíracsádnak, térségünkben 
Vámospércs és Nyíradony köz-
ségek voltak kijelölve fejlesztés-
re, Nyíracsád nem.  (A Községi 
Tanács akkori éves költségveté-
se 5 millió forint volt, melyből 
mintegy 450.000.- Ft jutott beru-
házásokra.) A kezdeményező 
készség megvolt a helyi értelmi-
ségben, ennek tudható be, hogy 
1971-ben már megkezdődött a 
Víziközmű Társulat szervezése 
egy vízmű telep és16,5 km-es 
hálózat kiépítésére. Ebben nagy 
szerepe volt az akkori VB. Titkár-
nak (Ladányi Ivánnak) Megjegy-
zem, hogy a Társulatban 1971-től 
vezetőként dolgoztam egészen a 
szennyvízhálózat befejezéséig.   
Mindössze három út, Nyíradony 
felé a Kossuth, Nyírmártonfalva 
felé  a Kassai és Nyírábrány felé 
a Dózsa út volt kiépítve 4 méter 
szélesen, valamint a Szatmári utca 
a Dózsa TSZ-telepéig. Járda nem 
volt. A középületek nem rendel-
keztek vezetékes vízzel. Közle-

kedési lehetőség csak a nyíráb-
rányi vasútállomás felé, illetve a 
„Zsuzsi” Kisvasút asszonyrészi 
megállójához volt autóbusszal. 
Első nagy örömömet az állami 
közutak 6 m-re történő szélesíté-
se jelentette. Ez homok aszfaltból 
történt, biztonságosabbá vált a 
gépkocsi forgalom  A Debreceni 
Közúti Igazgatóság akkori veze-
tője Derzsi Miklós  találmánya 
volt, ami nagyban lehetővé tette 
a nyírségi utak szélesítését. 
Közben azért olyan események is 
történtek, hogy beindítottuk az 
idősek napközis csoportját 1974. 
október 1.-jétől. A Református 
Egyháztól béreltük az épületet és 
kellemes nap közbeni ellátásban 
részesült mintegy 25 személy.
Nyíracsád villamosítása 1963. 
évben, az országban szinte utol-
sóként valósult meg. Később 
kapott villanyhálózatot Buzita 
tanya, de a kisebb tanyacsoport-
ok nem rendelkeztek elektromos 
hálózattal. Kiscsonkáson akkor 
13 család lakott, Szakály Feri 
bácsi volt a tanácstag, és bejött 
hozzám, hogy ő lemond, mert 
évek óta csak ígérgetés a villa-
mosítás. Egy téli estén szekérre 
ültünk, és kimentünk az ott élők-
höz és ígéretet tettem a villany-
hálózat kiépítésére. A tanácsnak 
nem volt erre pénze, így levélben 
fordultam az országos hivatalhoz, 
illetve annak elnökéhez Huszár 
Istvánhoz. Leírtam gondjainkat 
és néhány hét múlva kaptam 
levelet, hogy 270.000.- Ft-ot 
kap Nyíracsád a villamosítás-
ra. Következő nyáron a TITÁSZ 
kiépítette a hálózatot, amit nagy 
örömmel vettek használatba. 
Sajnos már alig élnek a tanyai 
településen, pedig idő közben 
kiépült az oda vezető ivóvíz veze-
ték is.  
A vízhálózat és a vízmű telep 
elkészülte után (1973. októbere) 
után következő években meg-
kezdtük (iskolák, óvodák) az 
intézmények vízvezeték rend-
szerének kiépítését, a szolgálati 
lakások komfortosítását. 
 Sok örömöm volt a falu fejlő-
désében, de bánatok is adód-
tak. Öröm volt, hogy elkészült 
Nyírmártonfalva, Vámospércs 
felé az új aszfaltút, illetve 
Nyírlugos felé az összekötő út, 
és megindult az autóbusz köz-

lekedés Debrecen felé. Bánatot 
jelentett a „Zsuzsi” kisvasút fel-
számolása a Hármashegyaljától  
egészen Nyírbéltekig. 
Sikerként könyvelhetem el, hogy 
1978. évben megépült a bekötő 
út Buzita tanyai településre, 6 m 
szélességben és 4,5 km hosszon. 
így az ottani két iskolai csoport 
is körzetesítésre került a köz-
ponti iskolában. (Asszonyrészről 
ez korábban már megtörtént.)  
Egy körzeti orvosi rendelő volt a 
faluban, a Tanács 1977-ben meg-
vásárolta a mostani rendelő épü-
letét, és 1978 őszétől két körzeti 
orvos illetve háziorvosi rendelő 
szolgálja a betegeket. Ekkor már 
fogorvos is volt a községben, és 
két védőnő. Évente több mint 
100 gyermek született. Az óvoda 
főépülete két csoportszobával 
bővült 1974. évben, jelenleg 
pedig már hat csoportban foglal-
kozhatnak az óvónők a gyerme-
kekkel és tornaterem is rendelke-
zésükre áll.   
Az iskola vezetése szorgalmazta a 
bővítést tornateremmel és kony-
hával. Így a Szatmári utcai eme-
letes iskola a 80-as évek közepén 
nagyméretű tornateremmel, tan-
termekkel és korszerű konyhá-
val bővült. Az igények azonban 
folyamatosan nőttek és 2005. 
szeptemberére befejeződött egy 
újabb rekonstrukció, melynek 
eredménye képen kapta meg 
mai külsejét-belsejét az emeletes 
iskola. Sajnos azonban a gyerek-
létszám csökkenése által a Kos-
suth u. 23. sz. alatti iskolaépület 
bezárásra kerül. 
1988-tól 7 éven keresztül végez-
tem egyik legszebb munkámat, 
ez pedig a református műem-
lék templom felújításában való 
közreműködésem volt. Ács 
Ferencnével és férjével, valamint 
Király Györggyel és feleségével 
szinte havonta utaztunk Buda-
pestre a Műemléki Hivatalhoz, 
hogy szakmai segítséget és pénz-
ügyi támogatást kapjunk a mun-
kálatokhoz. Ott a hét év alatt négy 
igazgatóval tárgyaltunk, nagyon 
sok támogatót nyertünk meg az 
ügyünknek és így 1993-ra elké-
szülhettek a templom építészeti 
munkálatai, majd 1995. őszére 
pedig a falképek restaurálása is 
megtörtént. Nagyon nagy értéke 
a templom Nyíracsádnak, és már 
az egyházi és önkormányzati 
vezetésnek azon kell gondolkod-
nia, hogy véglegesen megoldód-
jon a fal szigetelés, illetve meg-
erősítésre kerüljön a harangláb. 
A 80-as évek végén kezdődött el 
a község szennyvíz hálózatának 

kiépítése.  Elsősorban az intézmé-
nyek miatt vált fontossá, ugyanis 
a szippantás és az elszállítás költ-
sége igen nagy volt. 1988. évre 
elkészült egy szennyvíz telep, és 
mintegy 5 km vezeték. Ennek 
történt meg a bővítése a rend-
szerváltást követően, majd 2004-
2006 között megtörtént a község 
belterületének és Asszonyrész 
tanyai településnek vezeték építé-
se, illetve egy korszerű, napi 500 
m3-es szennyvíztisztító megépí-
tése. Ennek eredményeként azt 
is elmondhatjuk, hogy a község 
ivóvíz bázisa nincs veszélyeztet-
ve, mivel minimális az elszivárgó 
szennyvíz. 
- Milyen változást hozott a 
rendszerváltás, amikor polgár-
mesterré választották?
Visszatérve az 1989-90. évhez, a 
rendszerváltással a helyi önkor-
mányzatok előtt nagy lehetősé-
gek nyíltak. Óriási volt a lelkese-
dés a 90-es évek elején, különö-
sen az első ciklusban. Az állam 
nagy figyelmet fordított a vidéki
településekre, így megkezdődhe-
tett az infrastruktúra fejlesztése. 
Nyíracsádon ez azt jelentette, 
hogy kiépült a falu teljes gázháló-
zata,  új telefon központ és földbe 
helyezett vezetékrendszer való-
sult meg, új utakat építettünk, 
tehát látványos fejlődés követke-
zett be. Sajnos ez nem járt együtt 
a lakossági életszínvonal kedvező 
változásával, csökkentek a jöve-
delmek beszűkült a mezőgazda-
sági termékek (dohány, zöldség-
félék, málna, alma) piaca. 
Számomra nagyon sok vívódást 
okozott a kárpótlás, illetve a rész-
arány kiadás, földterületek vonat-
kozásában. Községünk sajátos 
birtokrendszere alkalmatlan volt 
a kárpótlási törvény végrehajtá-
sára, hiszen a mezőgazdasággal 
foglalkozók számára azt az utat 
kellett megtalálnunk, mely sze-
rint mindenki korábban hasz-
nált, (esetleg tulajdonában volt) 
földterületet kapja vissza. A 90-es 
évek elején még reménykedtünk 
a „kertgazdaságok” kiteljesülésé-
ben, sajnos később a piac teljesen 
megváltoztatta a termelési kultú-
rát, így már a község külterülete 
mindinkább erdősítésre kerül. 
Sok vita jellemezte a licitáláso-
kat, ezért próbáltuk kialakítani 
azt a módszert, hogy a korábbi 
földtulajdonosok jogszerűen úgy 
kaphassák vissza a földjeiket, 
hogy az vagy kárpótlásra, vagy 
részarányra legyen kijelölve. 
Mindez sok bonyodalmat oko-
zott, de bizonyos értelemben, ha 
nem is mindenkinek, de a nagy 

többségnek egy lelki megbéké-
lést, megnyugvást jelentett. 
Egyéni életemben sokat jelen-
tett, hogy 16 évig 1990-től 2006-
ig tagja voltam a Hajdú-Bihar 
Megyei Közgyűlésnek. Ez a tes-
tület alkalmas volt arra, hogy 
rálátásom legyen a megyei viszo-
nyokra, és a község érdekében 
kapcsolatokat építhettem. 
Nagy esemény volt az Önkor-
mányzat életében az 1999-ben 
felavatott községházának a bir-
tokba vétele. Pintér Sándor bel-
ügyminiszter úr jött el hozzánk 
és egész napját a községnek 
szentelte. Itt találkozott a megye 
polgármestereivel, valamint a 
dekoncentrált államigazgatási 
szerveknek a vezetőivel. Az épü-
letben korszerűbb körülmények 
között dolgoznak az ügyintézők, 
az ügyfeleknek is kényelmesebb, 
mint a korábbi hely, ugyanakkor 
szép, új házasságkötő terem is 
rendelkezésre áll a házasulók-
nak. 
Számos egyéb beruházást indí-
tottunk 2000. után is, így példá-
ul Malom Galéria kialakítása, 
óvoda, művelődési ház felújítása, 
a Görög Katolikus Iskola teljes 
rekonstrukciója, vagy például az 
utak építése, mint a Templom 
köz, Tavasz utca, vagy szinte 
mondhatom azt, hogy már alig-
alig van kiépítetlen belterületi út 
Nyíracsádon. 
A rendszerváltás óta eltelt 20 
évben különösen eredményes 
volt az első ciklus, 1990-94. 
között, illetve nagyot fejlődött 
Nyíracsád 2002-2006. között, 
amikor teljesen megújultak a 
közintézmények, és befejeződött 
a teljes közművesítettség. 

 A 25 éves Katona Gyula az első 
perctől kezdve szülőfaluja fej-
lődését tervezte megvalósítani.  
Talán maga sem gondolta akkor, 
hogy néhány évvel később ez a 
terv élete céljává válik, sőt azt 
sem, hogy néhány évtized elmúl-
tával ilyen komoly fejlesztésekről 
tud majd számot adni szülőfaluja 
lakóinak. Így elmondva még egy-
szerűnek is tűnhet a dolog, pedig 
ez egy élet munkája. 
- Nem gondolt arra, hogy ezzel 
a hosszú eseménysorral külön 
is kellene foglalkoznia?
- Szeretném megírni a 37 év 
történetét majdan részleteiben 
is, hogy érzékelhető legyen egy 
emberöltő alatt bekövetkezett 
változás Nyíracsádon.

A kérdező: Vereb Csabáné

37 év a település szolgálatában
Interjú a polgármesterrel,  Dr. Katona Gyulával

Az április 11-i 
országgyűlési választás 

eredményeképpen  Hajdú-
Bihar megye 4. számú 
választókerületének 

országgyűlési képviselője 
Tasó László (Fidesz) 

Nyíradony város 
polgármestere lett.

- A képviselő testület két fordu-
lóban tárgyalta az Ady Endre 
Általános Iskola működéséhez 
kapcsolódóan a költségvetési, 
gazdálkodási feladatok önálló 
ellátását. 2010. április 1. napját 
követően az iskola gazdálkodási 
tevékenysége az önkormányzat 
hivatalához került. A testület a 
döntésnél célszerűségi és taka-
rékossági szempontokat is figye-
lembe vett. A költségvetési gaz-
dálkodást érintő változás nem 
érinti az alapfokú oktatási intéz-
mények szakmai önállóságát.  

Az intézmények térítési díját 
a jövőben keddi napokon 8-12 
óráig az Ady Endre Általános 
Iskolában a megszokott helyen, 
szerdai napokon a Polgármes-
teri Hivatal pénztárában lehet 
befizetni. 

- Március 25-én megtartott 
ülésén a község közrend, közbiz-
tonsági helyzetéről vitatott meg 
tájékoztatót a testület.  Az ülésen 
részt vett Dr. Kozma János rend-
őrkapitány, valamint Asztalos 
János a Vámospércsi Rendőrörs 
Parancsnoka. Megnyugtató, 
hogy településünkön nincs olyan 
bűnözés, mely félelemre adna 
okot az itt élők számára. Ugyan-
akkor felhívta a kapitányság 
vezetője a figyelmet arra, hogy
a lakosság körében is erősödnie 
kell a magántulajdon védelmé-
nek azzal is, hogy figyelünk egy-
másra, és jelzéssel élünk a negatív 
magatartások során. A polgár-
őrök, a településőrök jelenléte 
és folyamatos kapcsolattartása 
a rendőrséggel és határőrséggel 
visszatartó lehet a bűnözők meg-
jelenésének.

- A szociális igazgatásról és szo-
ciális ellátásról szóló 16/2006. 
(XII.15.) Ör. sz. rendelet módo-
sításáról döntött a testület, mivel 
évente köteles felülvizsgálni az 
ellátásokért fizetendő térítési
díjakat. Az intézményvezető a 
szolgáltatást igénybe vevőket a 
térítési díj változásáról írásban 
tájékoztatta.  
- Április 22-én megtartott ülésén 
a Mikrotérségi Családsegítő és 
Gyermekjóléti Szolgálat 2009. évi 
munkájáról kapott tájékoztatást 
a testület. Az intézményvezetők 
elismerően szóltak a szolgálat 
munkájáról: A veszélyeztetett 
helyzetben lévő gyermekeket 
és szüleiket segítik a kiváltó ok 
megszüntetésében, szervezik 
és közreműködnek a szabadidő 
hasznos eltöltésében. A szolgá-
lat tevékenysége az egyéni eset-

kezelés mellett leggyakrabban 
a teljes családnak nyújt segítsé-
get. Fontos a gyermek testi-lelki 
egészségének családban történő 
nevelésének elősegítése. Célja 
a családból kiemelt gyermek és 
szülő kapcsolatának fenntartása. 
Az önkormányzat fontos fel-
adatának tekinti a Családsegí-
tő és Gyermekjóléti Szolgálat 
Nyíracsád községben történő 
munkavégzéséhez szükséges 
körülmények biztosítását. A 
szolgálat 2010. április 26-tól  a 
Görög Katolikus Központban a 
Kossuth u. 5. sz. alatt folytatja 
munkáját és várja az ügyfeleit. 
- Elfogadta a testület az önkor-
mányzat és intézményei 2009. 
évi zárszámadási beszámolóját. 
Bevételének főösszegét 794.936 
e Ft-ban, kiadásának főössze-
gét ugyancsak 794.936 e Ft-ban 

állapította meg. Az intézmények 
a pénzügyi nehézségek elle-
nére folyamatosan működtek.                        
A segélyek, munkabérek kifizeté-
se esedékességekor minden eset-
ben megtörtént. A hosszú lejáratú 
hitel - a szennyvíz beruházás I. és 
II. ütemének esedékes visszafize-
tése - időarányosan szintén meg-
történt. A település fejlesztése 
érdekében benyújtott pályázatok 
elbírálása még folyamatban van, 
így annak megvalósításáról nem 
tudunk számot adni. 
- Döntött a testület a hivatal mel-
letti volt római parókia épületé-
nek bontásáról. 

Az ülés hátralévő részében egyedi 
ügyekben hozott döntéseket. 

Nyíracsád, 2010. május 4.

Varga Györgyné sk.
jegyző

ÖNKORMÁNYZATI HÍREK
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A falu szélén, a Debrecen felé 
vezető úton közlekedők tavaly 
augusztusban figyelhettek fel
mozgolódásra a falu határában 
álló üres telken. Szinte hetek alatt 
lehettünk tanúi annak, hogyan 
változik át a sík terep telephely-
lyé, ahol előbb a kis őrház, majd 
az irodaház bújt elő a földből. 
Aztán megjelentek a munkagé-
pek, teherautók, megkezdődött a 
parkosítás. 
Aki ma betér a telepre, a kreatív 
éjjeliőrnek köszönhetően már a 
vállalkozás kezdőbetűit is olvas-
hatja a virágágyásban, termé-
szetesen virágból (árvácskából), 
kirakva. A két betű – H-T – a 
Hajdut Trans KFT nevét jelöli. A 
vállalkozást Bálega János ügyve-
zető irányítja.

Bálega János tősgyökeres 
nyíracsádi. Már a szülei is itt 
éltek, itt nőtt fel, családot is 
Nyíracsádon alapított. Felesége 
Szilágyi Veronika, két fiúgyere-
ket nevelnek, Tamás középisko-
lás, Péter hatodik osztályos. 
Bálega János idén tulajdonkép-
pen kerek évfordulóhoz érkezett, 
éppen húsz évvel ezelőtt kezdte 
vállalkozását. A kezdetekre még 
ma is nosztalgiával gondol:
- 1990-ben szinte a saját kezem-
mel összerakott IFÁ-val kezd-
tem a munkát. Mintegy öt évig 
szállítottam, főleg lakossági 
megrendelésre építési anyago-
kat. Öt év után bekerültem egy 
multi- céghez alvállalkozóként, 
kibővítettem a gépparkot, hama-
rosan lett két alkalmazottam is. 
Kezdtem egyre jobban belelátni 
az építkezések földmunkáiba, 
hamar rájöttem, hogy már kevés 
a fuvarozás. Kihívásokat keres-
tünk, amit a tevékenység bővíté-
sével el is értünk, meg is találtunk. 
Ha szükség volt rá, a szállítástól a 
beépítésig komplett földmunkát 
vállaltunk – emlékszik vissza 
Bálega János, aki feleségével 
együtt 2002-ben alapította meg a 
Hajdut Trans KFT-t. Ipari parko-
kon, utaknál, gátakon, töltéseken 
és egyéb építkezési területeken 
dolgozik a ma már húsz főt fog-
lalkoztató vállalkozás. 
- Hol találkozhatunk a Hajdut 
Trans munkáival?
- Szerte az országban nagyon sok 
helyen megfordultunk az utóbbi 
8-10 évben, több millió  tonnára 

tehető az általunk megmozgatott 
föld, vagy egyéb anyag súlya is. 
A legelső nagy önálló munkánk 
Nyírábrányban a határátkelő 
átépítése volt, de dolgoztunk  a 
hajdúszoboszlói elkerülő építésé-
nél, és nagyon büszkék vagyunk 
az M35-s autópályára is. 
- Mire kell figyelni egy ilyen vál-
lalat vezetésénél?
- A megfelelő megrendelések 
mellett nagyon kell figyelni a fej-
lesztésre, aminek folyamatosnak 
kell lenni. Ez elkerülhetetlen az 
előrelépés érdekében. Először mi 
is a mennyiséget növeltük, vagyis 
földmunkagépeket és gépkocsikat 
vásároltunk. Ez után, amikor már 
megengedhettük magunknak, 
következett a minőségi fejlesztés. 
A gépi fejlesztés magával hozta 
a személyi fejlesztést is. Húsz 
embert foglalkoztat a vállalkozás, 
ebből 18 nyíracsádi, a legényem-
bertől a fiatal házason keresztül a
nyugdíjhoz közel álló személyig 
szinte mindenki megtalálható 
nálunk. A gépek nagy része Mer-
cedes, a legidősebb is mindössze 
ötéves. Hiszem és vallom, hogy 
a minőség a legjobb befektetés. 
Ezen kívül számomra nagyon 
fontos, hogy azok, akik egész nap 
a „gépen” ülnek, kényelmesen és 
biztonságban érezzék magukat 
még akkor is, ha fárasztó, meg-
terhelő munkát végeznek. 
- Hogyan született meg a telep-
hely ötlete?
- Eleinte otthon végeztük a napi 
adminisztrációt, de ahogy sza-
porodott a gépállomány, egyre 
inkább világossá vált, hogy szük-
ség van egy telephelyre, ami fel-
tétlenül külön kell, hogy álljon 
a családi háztól. A falu végén 
ideális területet találtunk, ahol 
igazából senkit nem zavar a gép-
forgalom. 
- Hogyan tovább? Hogyan ter-
vezitek a jövőt?
- A telephely megvásárlása, az 
irodaház és az infrastruktúra 
kiépítése az első lépés volt. A 
második ütemben szerelőcsar-
nokot, fedett gépkocsi tárolót és 
kocsimosót tervezünk. Mindez 
persze attól függ, hogy mikor-
ra tudjuk megteremteni a tőkét 
a beruházáshoz. A fejlesztésnél 
mindig meg kell találni a meg-
felelő egyensúlyt. A túlfejlesztés 
legalább olyan ártalmas, mint a 
„nem fejlesztés”. 

- Mennyi időt vesz igénybe a 
munka? Jut-e elég idő a család-
ra?
- Egy vállalkozás csak akkor 
működik megfelelően, kellően 
hatékonyan, ha a vezető képes 
mindig mindent átlátni. Ez 
persze teljes embert kíván, szinte 
napi 24 órás igénybevételt. A 
kezdet nagyon nehéz volt, de 
sikerült megtalálni az egyensúlyt. 
Ebben nagyon nagy segítségemre 
volt a feleségem, akivel mindent 
megbeszélünk, és aki nem prob-
lémaként fogta fel a nehézsége-
ket, hanem olyan helyzetként, 
amit meg kell oldani. Ez volt, és 
ma is ez a család érdeke.  Arra 
azért mindketten vigyáztunk, 
hogy a vasárnap és a nyárból leg-
alább két teljes hét csak a családé 
legyen. 
- Mit jelent Bálega Jánosnak, 
mint embernek, hogy húsz 
családnak biztosítja a megélhe-
tést?
- Nagyon jó érzéssel tölt el, hogy 
lehetőségem van arra, hogy ennyi 
embernek munkát adjak. Úgy 
érzem, nem vagyok nagyon szi-
gorú, de igyekszek következetes 
lenni. Ez a vállalat érdeke. Pontos 
és minőségi munkát várok el 
mindenkitől, de meghallgatom 
a munkatársak egyéni problé-
máit is, ha szükséges. Fontosnak 
tartom, hogy egy kicsit minden-
ki tekintse magáénak a rábízott 
gépeket, a munkát, a feladatot. 

A Hajdut Trans KFT falu széli 
telephelyének épületében min-
dennek helye van. Tárgyaló, 
iroda, tervezői szoba, teakonyha. 
Bár a vállalkozó házaspár szabad-
kozik, hogy még sok a tennivaló, 
mégis úgy érzi magát az ember, 
mintha nem is egy telephelyen, 
hanem egy épülő szállodában 
lenne. 
Nemcsak kívülről impozáns, 
de belülről is dicséri elsősor-
ban Bálega Jánosné Vera kitűnő 
ízlését.  – Jó érzés ide bejönni 
– mondják mindketten. 
Beszélgetésünk délutánján csend 
volt a telepen. Sehol egy gép, 
kihalt volt minden. Valószínű 
észrevehették csodálkozásomat, 
ezért gyorsan válaszoltak a fel 
nem tett kérdésre is. – Mi örü-
lünk annak, ha a telepen nincs 
egyetlen gép sem, mert az azt 
jelenti, hogy dolgoznak valahol. 

Húsz dolgozó, tucatnyi mun-
kagép, tárgyalások, megállapo-
dások. Felelősség, súlyos dön-
tések, emberi sorsok, állások, 
megrendelések. Ezek a fontos 
dolgok jellemzik Bálegáék min-
dennapjait. Lehetnének ettől 
zaklatottak, feszültek, esetleg 
elutasítóak is. Azon sem lehetne 
csodálkozni. Ők azonban olyan 
harmóniában élnek, hogy szinte 
sugározzák környezetük felé is 
a nyugalmat. Ez nem jelenti azt, 
hogy nincsenek nehézségeik, de 
a mai embertelen, hajszolt világ-
ban csak ilyen hozzáállással lehet 
sikeres és egyben emberi is egy 
vállalkozás. 

Kedves Györgyné Zilahi Enikő

Telephely a falu szélén

Három évvel ezelőtt, 2007 április 9-én 
vettünk búcsút örökre 

Kabály Ferenc
köztiszteletben álló pedagógustól, 

aki több mint 30 éven keresztül vezette az 
ifjúsági citera együttest, gyűjtötte, ápolta és
tovább adta a helyi népi hagyományokat. 

Szerető családja és a helyi művelődési ház

A NYÍRTRANS Fuvarozó és 
Szolgáltató Kft tevékenységéről
a Nyíracsádi Élet „Vállalkozóink 
az Acsád Expo-n” sorozatában 
olvashattunk utoljára - 2005-ben. 
Ebben az írásban olvashattuk, 
hogy a cég a fuvarozás mellett 
homokbányászati tevékenységgel 
szélesítette profilját.
A NYÍRTRANS irányítói most is 
mozgásban vannak, hiszen újabb 
beruházásról érkeztek hírek a Kft
acsádi homokbányájának kör-
nyékéről.

Történt ugyanis, hogy a bánya-
felügyelettel 10 évre kötött szer-
ződés az elmúlt évben lejárt, újat 
kellett kötni. A NYÍRTRANS 
vezetői az új szerződés megkö-
tése előtt a homokbánya bővíté-
sén gondolkodtak: mélységben 
és területben egyaránt. Akkor 
jött az ötlet, hogy kellene egy 
homokmosó is. A tervek valóra 
váltak, megérkeztek az engedé-
lyek, majd a homokmosó beren-
dezés. 2009 őszén beindulhatott 
a kitermelés és a homokmosás. 
Bálega Józsefet, a  NYÍRTRANS 
vezetőjét kérdeztem a bővítések-
ről:
- Ez azt jelenti, hogy az eddi-
ginél nagyobb területen zajlik 
majd a homok bányászata?
- A területi bővítés azt jelenti, 
hogy az új szerződés értelmében 
13 hektárra van engedélyünk.
A mélységi bővítés pedig egy 11 
hektáros kb. 3 méter mély tavat 
eredményez majd.
- Egy nagy tó Nyíracsádon?
- Úgy tervezzük, hogy a tó és 
környéke pihenőhely lesz tölgy, 
fenyő és akác erdőkkel körülvé-
ve, faházakkal, sétáló helyekkel. 
Már most megrendeltük a vil-
lanyt, az EON  20 millió forin-
tért tesz le egy trafó állomást 
a bánya, a majdani turisztikai 
központ, a faházak, filagória stb.
világításának biztosítására. Azt 
gondolom, hogy ahol a bányá-
szat befejeződik, 5 év múlva már 
meg lehet nyitni a tó egy részét, 
ami a nyíracsádiaknak horgász-
területet, vízi sport lehetőségeket 

biztosít: motorcsónak, jetski stb. 
Tehát azok az itt lakók is része-
sülhetnek ezekben, akik nehezen 
tudnának eljutni távoli helyekre. 
Már most is van egy jókora tó, 
rendeltünk bele halakat is, hogy 
legyen idejük megnőni és elsza-
porodni. 
Fontos lehet a tó még azért is, 
mert, mint egy természetes 
tűz-víztározó biztonságot ad 
Nyíracsádnak. Láttam egyszer 
olyat, hogy három házra is átter-
jedt a tűz és nem lehetett oltani, 
mert a tűzcsap nem bírta kapa-
citással. 
Szeretnénk egy arborétumot is 
létrehozni, a tervek és a pályá-
zat már készül. Olyan különle-
ges fákkal, amelyek nem nálunk 
honosak ugyan, de meg tudnak 
élni itt is. Tudom, hogy ez majd 
csak 50-100 év múlva lesz igazán 
szép, de legalább az utódaink 
majd élvezhetik és hasznát vehe-
tik.
- És a homokmosás?
- A homokmosás egy új beruhá-
zás. Egy Olaszországban vásárolt 
homokmosó géppel, un. hidro-
ciklonnal a sárga homokból még 
értékesebb, finom, fehér homo-
kot állítunk elő. A vízzel vegyített 
homokból a ciklon forgása követ-
keztében kicsapódik az agyag, a 
visszamaradt tiszta homok pedig 
alul összegyűl, amit egy futósza-
lag visz a gyűjtőhelyre. A csök-
kentett agyagtartalmú homok új 
piaci lehetőségeket nyitott a cég 
számára. Amíg mi nem gyártot-

tuk, Nyékládházáról vásárolták, 
ami 80 km-re van Debrecentől. 
Debrecennek és a környék tele-
püléseinek is érdemesebb nálunk 
vásárolni a szállítási költség 
miatt. 
- Hogyan hasznosítják a mosott 
homokot?
- A mosott homokot vakolóha-
barcsba, csemperagasztáshoz, 
aszfaltgyártáshoz, jó minőségű 
betonok készítéséhez használják. 
Nagyobb az értéke, mint a sárga 
homoké, hiszen az előállítási 
költsége is nagyobb.
- Ennek a beruházásnak, gon-
dolom, munkahelyteremtő 
ereje is van.
- Igen, számomra ez nagyon 
fontos szempont. Az új gép 
tavasztól őszig 24 órában dolgo-
zik, ide emberek kellenek, a föld-
gépeken is emberek dolgoznak, 
aztán a teherautókon, amikkel 
elszállítják a homokot. A Kft
közvetlenül, vagy közvetve 100-
120 embernek biztosítja a megél-
hetését, ezek egy része a homok-
bányában dolgozik. Ha nullára 
jönnék ki, akkor is megérné 
csinálni, hiszen ennyi embernek 
van kenyere. – fejezi be lelkesen a 
tájékoztatást.

Kimegyünk a homokbánya 
területére, ahol megnézzük a 
bányát és a homokmosás mene-
tét. Bálega József lelkesedése 
itt, a helyszínen még nagyobb 
fokra vált. Beszél a bányáról, a 
közelebbi és távolabbi tervekről. 
Túlnéz a bánya hatalmas, mégis 
szép rendben sorakozó, szállítás-
ra váró homok hegyein és lelki 
szemei már látják az erdei ösvé-
nyeket, a rendezett tisztásokat. 
Lát horgászó, pihenő embereket, 
játszó gyerekeket, fodrozó víz-
tükröt. Talán még egy nyugodt 
szigetet is odaképzel, amit csak 
csendesen sikló csónakkal lehet 
megközelíteni és elhagyni egy 
megérdemelt, hosszú pihenés 
után.                                      

Vereb Csabáné

 Új beruházás a NYÍRTRANS-nál

Tanév vége 2009/2010
Az Ady Endre Általános Iskolában is érez-
hető, hogy közeledik a tanév vége, közelít 
a nyár, de a tanulókra májusban még nagy 
megmérettetések várnak. Év végi vizsgákon 
kell számot adni tudásukról, ugyanakkor 
május 26-án az országos kompetenciamérés 
eredménye ad majd összehasonlítási lehe-
tőséget az ország összes többi iskolájával. 
Kitűnik, miben jobbak a nyíracsádiak más 
községek tanulóitól, és az is kiderül, mit kell 
még javítani, mi a hiányosság. 
A végzősök búcsúzásra készülnek fényké-
pekkel, tablókkal, bolondballagással. A leg-
többen már megkapták az értesítést, hova, 
melyik középiskolába nyertek felvételt, már 
érzékelik, hogy lassan itt az elköszönés ideje.   
Az iskola 449 tanulója kézhez kapja a minő-
sítő dokumentumot, a szöveges értékelést 
vagy az osztályzatokat felsoroló bizonyít-
ványt. 

Év végi programrend

Június 10. csütörtök: Elköszönés a nyolca-
dikosoktól. Búcsúdélután. Szerenádozás. 
Június 11. péntek: Bolondballagás. (Utolsó 
főzési nap a konyhán.)
Június 12. szombat 9 óra: Ballagás. 
Június 14. hétfő 8 órától: 
Osztályozó nevelőtestületi értekezlet. 
Szabadidős foglakozások felsős tanulóknak.
Alsósok osztályfoglalkozása osztályfőnök-
kel, szülőkkel.  
Június 15. kedd: Osztályfoglalkozások. 
Június 17. csütörtök 8 óra Bizonyítványosz-
tás. Tanévértékelő nevelőtestületi értekezlet 
a bizonyítványosztás után.  Pedagógusnapi 
ünnepség.

Vereb Csaba  - igazgató
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Hitükben gazdagodtak, 
tudásban gyarapodtak

Két korosztályban 21 csapat vett részt a március 20-án megrende-
zett kerületi hittanversenyen, melynek ebben az évben Nyírbéltek 
adott otthont. A nyírbélteki görög katolikus esperesi kerület egy-
házközségeiből több mint hatvan általános iskolás érkezett a rangos 
megmérettetésre, melyet idén a papok éve jegyében hirdettek meg. 
A gyerekek feladatlapot töltöttek ki, melyben a szentírással, szertar-
tásokkal, a papok ruházatával, szentségekkel és szentelményekkel, 
ünnepekkel, szentekkel és példaadó papokkal kapcsolatos kérdések-
ben kellett bizonyítani felkészültségüket. Nyíracsád több csapattal 
vett részt idén is a versenyen, s mindkét korosztályban sikerült az 
első helyen végeznünk. A két csapat április 24-én a Hajdúdorogon 
megrendezett országos versenyen is megmutatta példás felkészült-
ségét. Az 5-6. osztályosok a rangos 2. helyen, a hetedikesek pedig a 
4. helyen végeztek. 
A győztes csapatok tagjai:  

5-6. osztály: 
Koleszár Árpád, Nagy Mónika, Németh Péter

7-8. osztály: 
Somogyi Ágnes, Suhaj Szimonetta, Tóth László Gábor

A középiskolásoknak rendezett hittanverseny országos fordulóján, 
Szegeden is született nyíracsádi siker. Béres István 2. helyezést ért el. 
Gratulálunk a fiataloknak és felkészítőiknek egyaránt a nagyszerű
eredményhez.

Kedves Györgyné Zilahi Enikő

Országos siker az 
internet-maratonon

A Kolozsvári utcán élő Katona 
Tamás ötödéves technikusi tanu-
lója a Mechwart András Gép-
ipari és Informatikai Szakközép-
iskolának. Tamás már általános 
iskolás korában az informatika 
megszállottja lett, így természe-
tes, hogy annak idején középis-
kolát is hobbijának megfelelően 
választott. Idén, ötödévesként két 
versenyen is bejutott az ország 
legjobbjai közé, ahonnan szép 
sikerekkel tért haza. 
- Az első versenyen egyéniben 
jutottál el az országos fordulóig. 

Mikor és hol került erre sor?
- Az első verseny a Országos Szakmai Tanulmányi Verseny volt, ahol 
Informatikai hálózattelepítő és -üzemeltető szakmában indultam. 
Ezt 2010. április 7-9-én rendezték meg Dunaújvárosban. Sajnos 
vonattal kellett mennünk, ami röpke 6 óra utazást jelentett!
- Miből állt ez a megmérettetés? Milyen feladatot kellett megoldanod? 
- Ez már a második forduló volt, vagyis a döntő. Az első forduló-
ban volt munkaszervezés, munkajog, számítógép használat, projekt 
menedzsment és LAN/WAN ismeret elmélet. Miután megjött az első 
forduló eredménye, már megvolt a jutalma a versenynek, mivel két 
év végi vizsga modulból elértem a kellő százalékot, így vizsgamen-
tességet kaptam. A versenyen összesen 4 modul volt! A döntőben 
lévő feladatok gyakorlati jellegűek voltak inkább. Reggel 7 – 16 óráig 
tartott. Először hálózatot kellett létrehoznunk szimulátorral, ezután 
Windows Server telepítés és konfigurálás következett, majd legvégül
számítógép szerelés. Délre kész is voltunk a gyakorlattal. Délután 
következett a szóbeli, ahol vállalati szituációkat kellett megoldani. 
Sajnos végül 11. lettem a 80 versenyzőből, de legalább kárpótol, hogy 
felmentést kaptam az összes vizsga alól, mivel egyenletes volt a telje-
sítményem, mindenből megvolt a 71%. A 15 döntősből mindössze 4 
gyerek kapott teljes felmentést!  
- Egyáltalán nem gondolom, hogy a 11. hely sajnálnivaló lenne egy 
országos megmérettetésen. Ha ezt az eredményt 80 versenyző közül 
éri el az ember, akkor pedig pláne dicséretes. Mondj néhány szót légy 
szíves a második versenyről, ahol hárman alkottatok egy csapatot.            
- A verseny elnevezése Infomaraton 2010 volt, Gyulán került meg-
rendezésre 2010. április 16-17-én. 
-  A maratont szinte szó szerint kell érteni, hisz ha jól tudom ez egy 
folyamatos, éjjel nappali verseny volt. Itt milyen feladatsort kellett 
megoldani?
- Ez teljesen gyakorlati jellegű volt, vállalati környezetben lévő fel-
adatokkal találkoztunk. A verseny során egy kitalált légitársaság-
nak kellett új hálózati infrastuktúrát, dizájnt és weblapot készíteni, 
emellet itt is volt hálózat tervezés szimulátorral, és élesben, valós esz-
közökön is, majd Windows és Linux szerver telepítés, konfigurálás.
- Mi volt a legnehezebb feladat?
- Annyira nehéz feladat nem volt, kivéve a weblap készítés, amire 18 
órát adtak, de nem lehetett a megadott idő alatt teljesen befejezni. 
Mivel inkább programozónak mondom magam, mint hálózati szak-
embernek, és a csapatomban egyedül én értettem a PHP programo-
záshoz, ez a teljes feladat rám hárult. Ebben  a részben egy járatkereső 
weboldalt kellett írni a légitársaságnak. Péntek este 6 órakor kezdtem 
el a munkát és szombat délelőtt fél tizenegykor hagytam abba.
- Hogy bírtátok az éjszakát?
- Nekem nem volt probléma, hozzá vagyok szokva az ilyenekhez, de 
azért nem vetettük meg a kávét és az energia italt!
- A versenyen 2. helyezést értetek el, amihez ismételten 
csak gratulálni tudok.  Mi volt a megérdemelt jutalmatok? 
- A második helyért kaptunk kupát, ajándékcsomagot, amibe 
újságok, szoftverek voltak, egy-egy éves szerver előfizetést, és egy
lapotpot.
Tamás a maratoni két nap után szombaton estefele ért haza. Éppen 
csak beköszönt szüleinek, s már indult is tovább Máriapócsra, ahol 
ezen a hétévégén görög katolikus ifjúsági találkozó volt. Mivel
Tamás barátai is ott voltak, nem akart lemaradni ő sem, és persze 
így az örömét is megoszthatta velük. Mikor arról kérdeztem, nem 
volt-e fárasztó ez a nagy hajtás, fiatalos lendülettel csak ennyit felelt: 
- Legvégül vasárnap hajnalban aludtam el, kb 46 órát voltam fenn 
egyhuzamban. De nem volt probléma, hozzá vagyok szokva, hogy 
ha kell bírjam a tempót!
- Még egyszer gratulálok a szép eredményhez, s további sikereket 
kívánok neked!     

Kedves Györgyné Zilahi Enikő

Sütifesztivál Adonyban 
A mozgáskorlátozottak Hajdú-Bihar Megyei Egyesülete és a 
Nyíradonyi Móricz Zsigmond Művelődési és Információs Ház 
Sütifesztivált rendezett „Desszertek a húsvét jegyében” címmel április 
30-án Nyíradonyban.
Hosszú előkészület előzte meg a rendezvényt, amely a csoportomhoz 
tartozó településeken – Hajdúsámson, Nyíracsád, Nyíradony – lett 
elsősorban meghirdetve, de érkeztek nevezések az egész megye terü-
letéről. A legtöbb Nyíradonyból, a rendezvény helyszínéről. Meghívott 
vendégként megtisztelte jelenlétével a rendezvényt Szécsényi Lajos, 
a Mozgáskorlátozottak Hajdú-Bihar Megyei Egyesületének elnöke, 
Andó Lászlóné, Hajdúsámson város polgármestere, Mercs Gáborné, 
Nyíradony város alpolgármestere, valamint Dr. Katona Gyula, 
Nyíracsád község polgármestere. Felkérésemre zsűritagként a mun-
kából is kivették részüket. A sütiversenyre négy kategóriában lehetett 
nevezni: édes sütemények, sós sütemények, sütés nélküli édességek és 
tortakülönlegességek. A fesztiválon 69 süteményt mutattak be és zsű-
riztek. A rendezvényre ellátogató vendégeket színvonalas műsor szó-
rakoztatta. Meghallgathatták Dr. Várkuli István háziorvos előadását a 
diabéteszről. Madar Józsefné és Prekup Jánosné „Buszmegálló”című 
humoros néma jelenete derítette jobb kedvre a nézőket, majd a 
hajdúsámsoni, nyíracsádi, aradványpusztai és a nyíradonyi általános 
iskolások mesemondó versenye következett, melynek eredményét a 
közönség szavazatai alapján hirdették ki.
Az eredményhirdetés után a közönség az utolsó morzsáig elfogyaszt-
hatta a különleges desszerteket. 
Köszönjük a versenyzőknek, hogy munkájukkal hozzájárultak a ren-
dezvény sikeréhez, és hogy kedvet csináltak másoknak is az ősszel 
Nyíracsádon megrendezésre kerülő „ második fordulón” való részvé-
telhez.

   Dánné Molnár Erzsébet

Édes és sós sütemények kategóri-
ájában nyíracsádi győzelem szü-
letett a Sütifesztiválon. Gyarmati 
Mihályné csipkés tetejű gesztenye 
kockája nemcsak az ízlelőbimbó-
kat tette próbára, de a szemnek is 
gyönyörűséget okozott, hisz első 
ránézésre valóban azt hihetné az 
ember, hogy csipkés terítővel lett 
letakarva a sütemény. Ha jobban 
megvizsgáljuk, csak akkor derül 
ki, hogy a „csipke” is ehető.
Turócziné Antal Anikó káposz-

tás pogácsája szintén elnyerte a zsűri tetszését. Először mindenki azt 
hitte, hagyományos tepertős pogácsát kóstol. Amikor megízlelték a 
finomságot, csak akkor derült ki, hogy a különleges íz bizony nem
tepertőnek, hanem káposztának 
köszönhető. A pogácsa nemcsak 
nagyon finom, de Anikó szerint
akár napokig is eláll, és tejesen 
friss marad. 
Gratulálunk mindkettőjüknek, s 
reméljük ősszel valami új külön-
legességgel rukkolnak elő. Marika 
és Anikó az olvasók, és persze a 
fotó kedvéért még egyszer meg-
sütötték a díjnyertes süteménye-
ket, melyek receptjét következő 
számunkban olvashatják majd. 

Kedves Györgyné Zilahi EnikőIsmét tarolt a Valcer
Parádés siker született a Formációs Táncok Országos Bajnokságán

Három nyíracsádi diák – Horváth Adél, Kovács Bence, Magyar Nor-
bert – is részese volt annak a hatalmas sikernek, amit a Valcer Táncstú-
dió ért el a március 20-án Miskolcon megrendezett Formációs Táncok 
Országos Bajnokságán. A Valcer négy csoporttal, különböző zenére 
kialakított formációs tánckoreográfiával vett részt a rangos megméret-
tetésen, ahol két formáció, köztük a nyíracsádi gyerekeké is,  országos 
bajnoki címet szerzett. 
A táncosokat Terdik Tasi Tímea koreográfus-tréner készítette fel. 

Kedves Györgyné Zilahi Enikő

Húsvéti kerekezés

Novák Ferenc, a háromszoros Guiness-rekorder kerékpáros ismét 
Nyíracsádon járt. Húsvét előtt ő vezette azt a kerékpártúrát, melyet 
április 1-jén rendeztek, s melynek célja Buzita és a Kék-Túra vendég-
ház volt. A 79 éves, világjáró kerekes dr. Katona Gyula polgármester 
meghívására természetesen kerékpárral érkezett a főtérre, ahonnan 
általános iskolásokkal indult a mintegy tíz kilométeres túrára. A lelkes 
kis csapatot Moczok Gyula pedagógus és településünk büszkeségének 
számító Berki Csilla futó is elkísérte Buzita tanyára, ahol megnézték 
a Kék-Túra vendégházat, a gyerekek pedig szinte szájtátva hallgatták 
Feri bácsi rövid kerékpáros élménybeszámolóját az általa megtett 
csaknem kétmillió kilométerről, a megszámlálhatatlan versenyről és 
éremről, az átkerekezett félszáz országról, valamint ázsiai, afrikai és 
amerikai kalandjairól. 

Kedves Györgyné Zilahi Enikő

MOZI-MOZI-MOZI
Hamarosan ismét mozielőadásra várják a szervezők 

az érdeklődőket a Ligatalja Művelődési Házba. 
A film címe: Így neveld a sárkányodat.

Belépő: 500 forint. 
A vetítés pontos időpontját keresd a plakátokon! 
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Kerezsi Görgyöt  és feleségét Fúró Piroskát 
az önkormányzat nevében dr. Katona Gyula, 

községünk polgármestere, valamint 
Zilahi Józsefné anyakönyvvezető köszöntötte 

60. házassági évfordulójuk alkalmából.
(A hír az előző lapszámból kimaradt, amiért elnézést kérünk)

A Föld napja az 
óvodában

Óvodánkban április 22-én tartottuk meg a Föld napját. Korábban 
is beszélgettünk a gyerekekkel a környezet megóvásáról, és tisztasá-
gának fontosságáról, de szervezett programokra idén először került 
sor. Már előző nap minden óvónő felhívta a gyerekek figyelmét arra,
hogy lehetőség szerint zöldbe öltözzenek a Föld napjára. Sok gyerek 
másnap tetőtől talpig zöldbe öltözött. A Cica csoport földgömböt 
ábrázoló kitűzőket készített az óvodások és a dolgozók számára. A 
kitűzők elkészítése több napot vett igénybe, de megérte a fáradságot, 
mert a gyerekek még másnap is szívesen hordták azokat. Szemétsze-
déssel, és virágok, cserjék ültetésével tudatosítottuk a gyerekekben 
a növények jelentőségét életünkben. A programokat közös sétával 
zártuk, gyönyörködtünk a tavaszi természetben. Gyerekek és felnőt-
tek egyaránt élvezték a hasznos programokat. 

Somogyi Tiborné, Szabóné Máté Ibolya
óvodapedagógusok

Postán érkezett 
alkotások kiállítása

A Malom Galériában április 24-én rendezett Mail-art kiállítást Kiss 
József, a gyűjtemény összeállítója nyitotta meg.
A Mail-art postai úton továbbítható küldeményt jelent – mondta 
többek között.
– Ezt a művészeti ágat valamikor a hetvenes években találták ki. 
Kezdetben inkább csak művészi képeslapokat küldözgettek, de 
napjainkra már a legkülönbözőbb műfajai alakultak ki. Bélyegek, 
performance-ok, később film és a költészet is csatlakozott, de a
lényeg az maradt: postai úton továbbítható, - a postások legna-
gyobb örömére. Álmosdon van már egy Mail-art múzeum, melyet 
egy bizonyos Josef Kadar alapított. 
Köszönet illeti dr. Katona Gyula polgármester urat, aki kezdet-
től bátorított, és támogatta a kiállítást, a meghívó és az emléklap 
kinyomtatásához járult hozzá. Köszönet Szarvák Antalnak, aki a 
meghívót megtervezte. Bízom abban, hogy mostani kiállításunk-
kal hagyományt teremtünk és két év múlva újra megrendezhetjük 
újabb alkotásokkal – fejezte be megnyitó beszédét Kiss József.
Dr. Katona Gyula polgármester gratulált a kiállítás létrehozójának, 
hogy ilyen szép anyagot sikerült összegyűjtenie. Gratulált ahhoz is, 
hogy egy újabb képzőművészeti ággal gazdagította a Malom Galé-
ria anyagát. - Ez a széles skálájú alkotásokat tartalmazó tárlat meg-
érdemli, hogy méltó helyet biztosítsanak neki. A község képviselő 
testületével azon fogunk munkálkodni, hogy egy állandó kiállí-
tást, vagy Mailart múzeumot hozzunk létre a világ minden részéből 
postán érkezett alkotások számára – mondta a polgármester. 
A kiállításhoz méltó plakátot készített Szarvák Antal. A meghívók 
mailart Nyíracsád feliratú pecséttel ellátott borítékban érkeztek a 
meghívottakhoz, és Kiss József festményével díszített bélyeget is 
kiadtak a rendezvény emlékére.
       

Vereb Csabáné

Nyílt napok az óvodában
Április hónapban egy hétig a szülőknek és a leendő elsős tanító nénik-
nek az óvoda valamennyi csoportjában lehetőségük volt betekinteni 
az adott csoport életébe. Valamennyi csoportban éltek ezzel a lehető-
séggel. A szülők és a pedagógusok is elégedettek voltak a látottakkal. 
A környező világ tevékeny megismerésétől, az ének-zenén keresztül 
egészen a testnevelés foglakozásig bármit megnézhettek a vendégek, 
sőt volt olyan csoport, ahol bekapcsolódhatott a szülő a játékba is. A 
kezdeményezés nem új dolog, mindig volt lehetőség a nyitott foglal-
kozásra, csak eddig kevés szülő élt vele. Mi örülünk a nagyobb érdek-
lődésnek, és annak is, hogy megmutathatjuk a szülőknek, milyen sza-
kaszokon keresztül lehet egy gyermeket az óvodáskor végére eljuttatni 
az iskolaérettségig. A leendő elsős tanító nénik megfigyelhették, hogy
milyen alapokra tudnak majd építkezni az első osztályokban. Láthat-
ták munka közben a gyermekeket, és elégedetten nyugtázták, hogy 
velük az iskolában biztosan semmi baj nem lesz, mert nyitottak és 
érdeklődőek, szinte szomjaznak az új ismeretekre. Az iskolával való 
közvetlen és jó kapcsolatunk nagyon megkönnyíti a gyermekek szá-
mára az óvodából iskolába való átmenetet. Nem csupa idegen arccal 
találkoznak majd, ha belépnek az iskola kapuján, hanem akad majd 
ott ismerős szempár és mosolygó arc is bőven, mert az év folyamán 
több alkalommal is találkozunk a tanító nénikkel. Sok közös progra-
mot szerveztünk ebben az évben is, és ezt tervezzük majd a következő 
években is. Azt gondolom, hogy ez a jó érzés kölcsönös, mi is mindig 
szívesen látogatunk el az iskolába.

Illés Jánosné óvodavezető

A Víz világnapjától a 
Föld napjáig

A természettudományi munkaközösség többéves hagyományának 
megfelelően március 22-től a Víz világnapjától egy hónapos program-
sorozatot szervezett, hogy felhívja a figyelmet a környezetvédelem
fontosságára.

A Víz világnapján  KÉK, a víz értékét, tisztaságát jelképezve,   a Föld 
napján pedig ZÖLD színben, a Föld üdeségét idézve érkeztünk az 
iskolába, gyerek és felnőtt egyaránt.  Minden színes ruha pontot jelen-
tett, mert az osztályok között újra pontszerzési versenyt hirdettünk.
A Föld napján, az autómentes napon, az iskola parkolójában egyetlen 
kocsi sem volt, de az iskola előtt  sajnos tizenegy kocsi megállt, tizen-
hat tanuló és egy nevelő kocsival érkezett. Ez személyenként öt pont 
levonást eredményezett az osztályuknak.
Új  programként a takarékoskodásra negyven  tippet, ötletet gyűjtött  
a munkaközösségünk, melyek közül  a tanulók néhány /2-3/  kidol-
gozását, bemutatását vállalhatták. Nem lelkesedtek a gyerekek, csak 
néhány 7. osztályos tanuló adott le 3-3 javaslatleírást.
Az aulában a Föld napja hetében a gyerekek  munkáiból kiállítás szer-
veztünk. Százhoz közel volt a plakátok száma, melyek vizeink meg-
óvásáért vagy bolygónk megmentéséért készültek.
Az asztalokon, paravánon a technika órák kavicsfestési, valamint a 
4. osztályos napközis csoport alkotásai is láthatóak voltak, melyet a 
Szitakötő - a kíváncsi gyerekek folyóirata-  feldolgozása során készí-
tettek.
Az aulában figyelemfelhívó volt Doroginé Káli Anna rajztanár és a
gyerekek által készített  Pusztuló Föld alkotás, az ellentétet hangsú-
lyozva a Földet bemutató terebélyes zöld lombozatú, madarakkal és 
virágokkal ékeskedő fával, és felette a  levegőben úszó léggömbre kasí-
rozott halacskákkal.
 

Katonáné Katona Erzsébet                
mk. vezető

Házaspárok köszöntése
Az önkormányzat nevében Zilahi Józsefné anyakönyvvezető és 
dr. Katona Gyula polgármester két 50 éves házassági évfordulót 
ünneplő házaspárt köszöntött: Jakab Albertéket a Nyíl utcában és 
Törős Istvánékat Asszonyrészen.
 Jakab Albert és Moczok Katalin 50 évvel ezelőtt, 1960. február 20-án 
kötöttek házasságot.

A Jakab házaspárt két gyermeke, azok házastársa és 4 unoka 
köszöntötte a nagy ünnepen. A lányuk fogorvos, Mátészalkán él 
férjével és két gyermekükkel. A fiuk vállalkozó, Nyíracsádon lakik
két lányával és feleségével. 
Egészség? - Köszönjük, megvagyunk – bólintanak egyszerre, Albert 
és Katalin. - Dicsekedni ugyan nem tudunk, de panaszkodni sem 
akarunk. Az évek nem szálltak el nyomtalanul felettünk sem. 
Milyen volt az életük? - Az élet, munkával telt, dolgoztunk, felneveltük 
a gyerekeket, akikre büszkék vagyunk. Úgy is mondhatjuk, munkás 
életünk volt.
Albert egész életében a Debreceni Állami Gazdaságban dolgozott, 
Asszonyrészen. Katika pedig, mint szakszövetkezeti tag otthon 
biztosította a hátteret.  Mindig volt állat az udvarban, a kertben pedig 
málna, paprika, uborka, dohány, ami jött sorban. Kellett a pénz, mert 
jöttek a gyerekek, tanultak, majd amikor felnőttek, útjukra kellett 
bocsájtani őket, azután meg jöttek az unokák is. Ketten közülük már 
középiskolások. 
És az örömök? - Minden nagy ünnep ebben a szobában zajlik, 
legyen az karácsony, húsvét, vagy családi ünnepek: születésnapok, 
névnapok – mutat a háziasszony, Katika a lakás nagyobbik szobája 
felé. Annál nagyobb öröm nem kell, mint amikor a család apraja és 
nagyja ünnepelni érkezik és megtelik a nagyszoba. Vagy amikor az 
unokák csillogó szemmel hozzák a papa kedvenc tortáját. Így volt ez 
a házassági évfordulón is. 
Törős István és Maczó Mária 1960. március 19-én kötöttek 
házasságot. 

Házassági évfordulójukat családi és baráti körben ülték meg az 
asszonyrészi családi házban.
Törőséknek három gyermekük van, két fiú és egy lány. Mindhárman
családot alapítottak, az unokák közül is kettő már felnőtt korban 
van, kettő általános iskolás.
A fiatalos lendületű Marikát és Istvánt hallgatva azt gondolná az
ember, hogy csak tréfálnak ezzel az 50 évvel. Amikor ez szóba kerül, 
egymásra nézve mindketten jót derülnek, mert éppen úgy érzik ők 
is, hogy szinte elrepültek az évek. 
A kerek évforduló visszaemlékezésre ad okot. 
István pénzügyőrként dolgozott Nyírbátorban. Az esküvő után 
egy évvel leszerelt, attól kezdve nyugdíjazásig a Gúthi erdészetnél 
dolgozott, mint kerületvezető vadőr. Marika a baromfi feldolgozó
üzembe járt be Debrecenbe. Mellette mindig volt itthon is munka, 
kert, állatok, és egy kis bedolgozói tevékenység. Az ötven év mintha 
nem velük, hanem mellettük szállt volna el. Igaz, sok munkával járt 
az élet, de nem panaszkodnak, soha nem érezték a munkát tehernek. 
Az csak úgy jött magától. Talán azért is, mert mindig szeretet övezte 
őket, és az lakott a szívükben egymás iránt is. Most is együtt örülnek, 
és büszkék arra, hogy szépen fel tudták nevelni gyermekeiket. 
Szakmát, diplomát adtak a kezükbe, hitet, munkaszeretetet a 
szívükbe. Ezt látták, látják az unokák is. A nagyok már bizonyították, 
hogy jó volt a szülői, nagyszülői példa, amit majd ugyanígy tovább 
adnak a saját családjuk felé. 
A Nyíracsádi Élet nevében mi is kívánunk jó egészséget, örömökben 
gazdag életet a család gondoskodó szeretetében.

Vereb Csabáné
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A Dózsa utcán építési telek eladó.
Érdeklődni: 52/206-066
Ady E. utca 19. szám alatti 1300 
négyszögöl ingatlan eladó. 
Érdeklődni: 06-30/515-3446
Ady E. utca 22. szám alatti 
ingatlan eladó. Érdeklődni: 06-
20/578-7047
Két szobás, étkezős családi ház, 
nagy telekkel a Hunyadi utcán 
eladó. Érdeklődni: Nyíracsád, 
Hunyadi u. 21. szám. Tel.:      
52/206-188, 06-30/577-9246
Nyíracsád, Ábrányi u. 1. szám 
alatti tanya, melléképülettel, 
1 hektár szántófölddel eladó. 
Érdeklődni: 06-30/579-9349
Nyíracsád, Zrínyi u. 29. szám 
alatt építési telek eladó. Érdek-
lődni: 06-30/983-0478

Nyíracsádon, Zrínyi zug 2. szám 
alatt lévő, kétszobás, összkom-
fortos családi ház, nagy kerttel 
eladó. Érdeklődni: 52/206-476 
Hatfiókos üzemképes fagyasz-
tószekrény eladó. Érdeklődni: 
52/206-169
Kiskert tulajdonosok! Kistrak-
torral, (Fesztáv.: 110 cm) gyü-
mölcsösök, málnások, uborkások 
szántását, talajmarózását, kuko-
ricaszár szárzúzását vállalom. 
Érdeklődni: 06-30/90-22-842
Víz-gáz központi fűtés szerelés, 
meglévő rendszerek javítása, 
bővítése. Teljes körű ügyin-
tézéssel, anyagbeszerzéssel az 
ön igénye szerint. Ifj. Blascsák 
Sándor: 06-30/261-9836

H I R D E T É S Hittanosok labdarúgó 
kupája 

A Nyírbélteki Görögkatolikus Esperesi Kerület labdarúgó kupát 
szervezett a 3-4. osztályos hittanos tanulók részére. A rendezvény 
április 24-én a nyírlugosi szabadidő központban zajlott. A pálya 
nagyon szép környezetben van, ami meghatározta a verseny hangu-
latát is. Szemán László nyírlugosi atya köszöntése és intelmei után 
kezdődött el a verseny, melyben öt település összesen hat csapattal 
vett részt: Nyírlugos, Nyírbéltek, Nyírgelse, Penészlek és Nyíracsád. 
A csoportmérkőzéseket követően a döntőt, melyet a házigazda 
Nyírlugos és Nyíracsád csapata vívott, nagy várakozás előzte meg. 
Az összecsapás fergeteges hangulatban zajlott. A hazai gárdát nagy 
hangerővel, különböző táblákkal a kézben, igazi kupadöntői han-
gulatot idézve biztatták. A nagy csata döntetlennel zárult, mely 
a nyíracsádi gárdának elég volt az első hely megszerzéséhez, így 
ők emelhették a magasba a trófeát. A fiúk ölelkeztek, énekeltek és 
ragyogott a tekintetük. Igazi sportélményt éltek át. 
Természetesen minden csapatnak élmény volt a torna, hiszen a kör-
nyezet, a mérkőzések, a vendéglátás nagyon családias és szeretettel-
jes volt. Reméljük a kezdeményezésnek lesz folytatása. 
A győztes csapat tagjai: Keczán Dávid (csapatkapitány), Berki Péter, 
Czentye Bence, Karászi Attila, Lukács Levente, Lukács Dávid, Póik 
Gábor, Terdik József, Terdik Roland, Varga Péter, Vizi Bence.

Kedves György edző

Húsvéti sakktorna
Március 27-én Hajdúsámsonban, az általános iskolában rendezték 
meg a Húsvéti sakktornát, ahol Nyíracsád két felnőtt csapata és egy 
gyerekcsapata vett részt.
A verseny 50 fő részvételével svájci rendszerben zajlott. 
Nyíracsád I. sz csapata első helyezést ért el. 
Tagjai: Kerti László, Varga József, Major Norbert
Nyíracsád II. sz. csapata 4. helyezést ért el. 
Tagjai: Szabó György, Kovács Attila, Szmír Mihály
A gyerekcsapat kitűnően helyt állt.
Tagjai: Varga Péter, Bálega Norbert, Csehely Bence
Egyéni versenyben I. helyezést ért el: Varga József Nyíracsád, 
III. helyezést ért el: Major Norbert Nyíracsád
Köszönjük a részvételt és gratulálunk a győzteseknek.

Szmír Mihály

A Hajdú-Bihar Megyei Temetkezési 
Vállalat tájékoztatja a 

tisztelt lakosságot, hogy 
temetkezési szolgáltatása 

színvonalának emeléséhez, 
a temetőn belüli halottszállításhoz 
(melynek díja változatlan), a képen 

látható Mercedes díszautót biztosítja.

         

Elérhetőség: Nyíracsád, Sport u. 30. szám
Ügyintéző: Illés Gyula: 20/55-40-409

          

Evelin
Virágüzlet

Szeretettel várjuk 
kedves vásárlóinkat 
virágüzletünkben.

- változatos vágott 
virágokkal

- különleges cserepes 
virágokkal

- ajándéktárgyakkal
- asztali és fali díszekkel, 

melyeket igény szerint 
készítünk

Közelgő ballagások 
alkalmából várjuk 

Önöket
akciós egynyári 

virágokkal.
Síremlékek gondozása 

megrendelhető.

Cím: 
Nyíracsád, Sport u. 30.

Érdeklődni: 
06-30-854-66-87

GRÁNIT 
SÍREMLÉK

AKCIÓ
Már 270.000,-

forinttól.

Régi síremlékek 
tisztítását, 
felújítását
vállaljuk.

Érdeklődni: 
Nyíracsád, 
Sport u. 30.

Telefon: 
06-30/967-4941

Küzdöttél, de már nem lehet,
A csend ölel át és a szeretet.

Csak az hal meg, akit elfelejtenek,
Örökké él, akit nagyon szerettek.

(Tóth Árpád)

Nagy János halálának
10. évfordulójára

Szerető feleséged és családja

FELHÍVÁS
A Ligetalja Művelődési Ház szervezésében báb-musical és 

irodalmi színpad indul. Alsó korhatár 10 év,  felső korhatár 
nincs. Jelentkezni lehet a próbák ideje alatt:  Hétfőnként 
17.00 órától 19.00 óráig. Mindenkit szeretettel várunk!

Mészáros Mihály

Szeretettel meghívjuk Önt és kedves családját

2010. MÁJUS 23-án PÜNKÖSD VASÁRNAP
a XVII. LIGETALJAI KULTURÁLIS NAPOK 
NYÍRACSÁDI NYITÓRENDEZVÉNYÉRE, 

MELYNEK ROGRAMTERVE:
13. 30 Térzene, mazsorett  bevonulás
13. 50  Valcer Alapfokú Művészetoktatási Intézmény - 
 Mazsorett előkészítő (óvodás) csoport - Nyíracsád
14. 00  Ifjúsági Citera Együttes - Nyíracsád
14. 10  Nyírmártonfalva amatőr csoportja - Társastánc
14. 25   Valcer Alapfokú Művészetoktatási Intézmény - 
 Néptánc óvodás csoport – Katicabogárka c. előadása
14.35    Kedves Rock Iskola növendékei – (gitár)
14.40    Valcer – Nyíracsádi  Junior Mazsorett Csoport 
14.50    Fülöpi Népdalkör
15.10    Ünnepi köszöntőt mond: Dr. Katona Gyula polgármester
15.20 Akác Néptánc csoport -  Nyíracsád-Nyírábrány
15. 30   Nyírlugosi Népdalkör 
15.40 Szlovákiai Buzita Citera Együttese 
16.00  Valcer Alapfokú Művészetoktatási Intézmény  -  
 Társastánc  (Nyíradony)
16.20  Vámospércs amatőr csoportjai
16.40 Ördög-forgó Néptánc Együttes (Nyíracsád-Nyírábrány)
16. 50   Valcer Alapfokú Művészetoktatási Intézmény – 
 Néptánc Csoportja Gyermeklakodalmas
17.10 Nyíracsád-Őr Egyesület Hung-gar Kung fu bemutató
17.30  Valcer Alapfokú Művészetoktatási Intézmény -
 Társastánc ( Nyíracsád)
17.50   Nyíracsádi Népdalkör
18.10   Valcer Alapfokú Művészetoktatási Intézmény – 
 Nyíracsádi Senior Mazsorett csoport
18.30  Nosztalgia zene 

SZTÁRVENDÉGEK
19.00 Sláger Tibo 

20.00 Szandi 
21.00 Tűzijáték

ESTE: DISZKÓ – MEGLEPETÉS PARTY 
(HELYE: LIGETALJA MŰVELŐDÉSI HÁZ)

Kísérő rendezvények: Rally Sprint (9.00 órai kezdettel a Sport 
utcai sportpályán), aszfaltrajz verseny ( 15 óra), arcfestés, csillá-
mos testfestés, Liget Kupa – Labdarúgó bajnokság, auto tuning, 

utazó vidámpark
Rendezvényünk ideje alatt szállás foglalható a Két Túra Vendég-

házban, valamint a Görög Katolikus Központban.
Felhívjuk kedves vendégeink figyelmét, hogy a műsorszámok ese-
tenként felcserélődhetnek, egyéb programokkal kiegészülhetnek. 

A szervezők a műsorváltoztatás jogát minden esetben fenntartják!
Bővebb információ rendezvényeinkről: 

Ligetalja Közművelődési és Turisztikai Központ
Tel./Fax: 52/206-410

e-mail: ligetaljakozpont@gmail.com, nyiracsad@tourinform.hu

NAGY MIKLÓS 
AUTÓSISKOLA

Tanfolyam indul 2010. június 17-én csütörtökön 18.00-tól.
Helye: Ady Endre Általános Iskola Nyíracsád, Szatmári utca 8.

Kategóriák: 
személygépkocsi, motor, segédmotor-kerékpár, lovaskocsi

Rutinvizsga helyben 10 000 forint megtakarítással.
További 20 000 forint akciós kedvezmény.

Részletfizetési lehetőség!
Érd.: Nyíradony, Bessenyei utca 5. 

Tel.: 52/203-344, vagy 06/30/417-7349

NAGY MIKLÓS
AUTÓSISKOLA

TANFOLYAM INDUL
Részletfizetési lehetőség

Tanfolyam ideje: 2009. október 1.
Tanfolyam helye: Ady Endre Általános Iskola 
  Nyíracsád, Szatmári u. 8. 

Kategóriák: Személygépkocsi 
  Motor 
  Segédmotor-kerékpár 

Érdeklődni lehet személyesen Nyíradonyban, 
a Bessenyei utca 5. szám alatt és a tanfolyam indulásakor 

a helyszínen, illetve telefonon a 
06-52/203-344-es vagy a 06-30/417-7349-es számon! 


